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Ratio en emoties inwoners Rijnwoude over een fusie met Boskoop 
 
Politiek Boskoop verbaast zich over de weerstanden in Rijnwoude tegen een fusie en 
denkt tegelijkertijd dat het gezien de gesprekken met Politiek Rijnwoude wel meevalt. 
Zij denkt ook dat er sprake is van emotionele weerstanden. Dat echter is een onjuiste 
inschatting. De emotie bij de inwoners in Rijnwoude is gericht tegen het rationeel 
onbegrijpelijke voornemen van het Rijnwoudse gemeentebestuur om alleen met 
Boskoop te willen fuseren. 
 
Het Gemeentebestuur van Boskoop heeft de provincie heeft laten weten dat zij zich 
niet meer in staat acht Boskoop te besturen en uitbesteden van bepaalde 
werkzaamheden aan bijv. Alphen ad Rijn geen oplossing vindt, zo is door 
gedeputeerde Engelshoven-Huls in het debat op Radio Rijnwoude verteld. In 
Rijnwoude is daarvan vooralsnog geen sprake. Het zal hard klinken, maar Boskoop 
leeft teveel in het verleden. Men heeft het Rijk nog zo gek gekregen ons gebied 
“Greenport” te noemen, maar teert op oude roem. De vele kleine boomkwekerijen op 
volle grond zijn op sterven na dood. De grondslag van Boskoop is helemaal niet 
geschikt voor de grote potcultuurbedrijven. Die kan je beter op een stevige bodem 
zetten. Daarom groeit de Boomkwekerijsector in andere provincies zoals Brabant en 
tot voor enige tijd in Rijnwoude. Het indertijd verplaatsen van het veilingterrein op de 
grootst denkbare afstand van het “International Trade Center”, het willen aanleggen 
van wegen voor grote vrachtwagens op de moerassige grond en het renoveren van 
de Zijde op een manier dat vrachtverkeer nauwelijks van het ITC naar de N207 kan 
komen is een toonbeeld van emotioneel gedrag van het Boskoopse 
Gemeentebestuur. Boskoopse grond heeft wellicht een goede toekomst als 
recreatiegebied, maar niet als ondergrond voor grootschalige boomkwekerij in potten.  
Na een fusie telt het aantal. Dan krijgt de Boomkwekerijsector in Hazerswoude-Dorp 
veel last van Boskopers die op emotionele gronden de bedrijfstak op hun slappe 
grond willen houden. En alle inwoners van Rijnwoude betalen het financiële gelag 
daarvan. Omdat fusiegemeenten in de ogen van de Rijksoverheid efficiënter zouden 
moeten zijn krijgen ze een lagere uitkering uit het Gemeentefonds dan als ze op 
zichzelf zouden blijven. Het met 3 jaar verlengen van de oude uitkering als 
overgangsregeling heeft in het geval Rijnwoude-Boskoop geen enkele betekenis. 
Want alleen als Boskoop rigoureus afscheid neemt van de Boomkwekerij op eigen 
grond is er een kans dat de hoge infrastructuurkosten structureel dalen. Bodegraven 
en Reeuwijk hebben dezelfde weerstanden, zo valt aan te nemen. Deze gemeenten 
voelen namelijk niets voor een grote Groene Hart Gemeente en willen met elkaar 
fuseren. Het ergste is, dat de schaal voor een sterke ambtelijke organisatie, die de 
Provincie nastreeft, noch met Bodegraven/Reeuwijk, noch met Boskoop/Rijnwoude 
wordt bereikt. Het is daarom geld verspillen aan reorganisatiekosten, nieuwe 
gemeentehuizen e.d. over de ruggen van de inwoners, want dan moet het in 2 of 3 
keer. Dat weet bovendien iedere potentiële sollicitant, dus krijgt een te kleine 
combinatie ook geen goede medewerkers. Daarom voelen de inwoners van 
Rijnwoude op rationele gronden niets voor deze fusie. Ze krijgen daarbij steun van 2 
oud-wethouders. 
 



Als je fuseert, doe het in één keer goed. De toekomst in eigen hand houden betekent 
voor Rijnwoude dat het nu niet moet fuseren. Voor Rijnwoude is er de keus tussen 
niet fuseren en uitbesteden, fuseren met Alphen a/d Rijn (dat scheelt ook een 
peperduur gemeentehuis) of fuseren met Boskoop, Bodegraven en Reeuwijk in één 
slag. Rijnwoude leeft met de illusie dat Zoeterwoude er nog bij komt, maar dat 
besteedt taken uit aan Leiden en kan daarom zelfstandig blijven. De provincie acht 
dat een goed alternatief en oefent daarom geen druk uit op Zoeterwoude, aldus de 
gedeputeerde. Een goed geregelde uitbesteding is democratisch controleerbaar, veel 
van dat werk is nauwelijks politiek gevoelig, zoals de WOZ. Wat Zoeterwoude kan, is 
ook in Rijnwoude mogelijk. 
 
Het matige onderzoek in opdracht van de Provincie naar het positieve effect van 
fusies (inwoners is niets gevraagd) toont niettemin aan dat er tot nu toe maar 1 fusie 
iets positiefs oplevert. Overal haakt de bevolking bij de verkiezingen af. Die krijgt een 
slechtere dienstverlening (afstand, gebrek aan lokale kennis) en een 
gemeentebestuur dat geen binding meer heeft met haar inwoners. Als het 
gemeentebestuur van Rijnwoude bij fusieplannen blijk geeft geen enkel idee te 
hebben wat een fusie met Boskoop voor verbeteringen oplevert, geen begin van een 
visie, laat staan een plan heeft hoe je de betrokkenheid en dienstverlening in een 
grote Groene Hart Gemeente met vele losse kernen kunt organiseren, zich nergens 
op wenst te binden en vooral de inwoners niet wenst te betrekken bij haar 
besluitvorming, dan roept ze met dit veranderkundig en communicatief broddelwerk 
alleen maar de emotie op dat dit slecht afloopt.  Natuurlijk, elders in de wereld zijn er 
zelfs mensen gelukkig onder een dictatuur of nog slechtere dienstverlening – alles 
went kennelijk - maar is dat de maatstaf? 
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